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PROTOKÓŁ NR III/2006 

 z III sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 28 grudnia 2006 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

2. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

3. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

4. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

6. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

7. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

8. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

9.  Bożena Przybyła   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

10.  Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

11.  Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

Nieobecny radny Jacek Młynarczyk. 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Magdalena Tronina  - Podinspektor ds. ochrony środowiska 

5. Sabina Dura    - Inspektor ds. rolnictwa i wodociągów 

6. Władysław Horubski  - Projektant 

7. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

8. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

9. Henryka Kinas   - Sołtys wsi Kraszkowice 

10. Waldemar Duszyński  - Sołtys wsi Przycłapy 

11. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

12. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas 

13. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

14.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

15.  Stanisław Kowalczyk  - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

16.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

17.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

18.  Adam Polak   - Sołtys wsi Mierzyce 

19.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie III sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu II sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych 

b) ustalenia wynagrodzenia dla wójta 

c) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów) 

d) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Wierzchlas i jej organów na rok 

2007 

e) ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę 

oraz zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym                       

w oświatowych jednostkach organizacyjnych na terenie Gminy 

Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia      i nagród. 

f) miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości: Wierzchlas, Kraszkowice, Mierzyce – obszar zwarty 

pomiędzy: drogą gminną (działka nr 1326) – granicą administracyjną 

wsi – rzeką Warta – wschodnią granicą działek nr: 1319/1, 1301/1, 

oraz Łaszew Rządowy – działki nr: 263 (część), 264, 267/3, 267/4, 

267/5, 267/6 267/7, 267/8, 267/9, 529/1 (część). 

6. Wyrażenie opinii w sprawie dotyczącej rurociągu wody pitnej we wsi 

Kochlew. 

7. Wyrażenie opinii w sprawie przedłużenia umowy użyczenia pomieszczeń 

rehabilitacji w Ośrodku Zdrowia w Mierzycach. 

8. Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

9. Wizja w terenie: stan placówek oświatowych w Strugach, w Łaszewie oraz 

w Toporowie. 

10.  Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie III sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, gości oraz 

pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować uchwały Rada 

Gminy. 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym porządek obrad został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 3  

Przyjęcie protokołu II sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od dnia 

6 grudnia do 28 grudnia 2006 r., które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radny Karol Sakowski zapytał o operatora telefonii komórkowej. 

Wójt odpowiedział, że Polska Telefonia Cyfrowa jest zainteresowana budową 

stacji bazowej telefonii cyfrowej sieci ERA na naszym terenie. Zaproponowaliśmy 

trzy działki będące mieniem komunalnym, inwestor był na wskazanych terenach, 

obecnie czekamy na odpowiedz, która z zaproponowanych działek będzie dla nich 

najodpowiedniejsza. 

Nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało 

one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nie uczestniczył bezpośrednio           

w posiedzeniach poszczególnych komisji, ale wie, że radni chcą obniżyć dietę 

Przewodniczącemu Rady Gminy. Przewodniczący zgadza się z tym, tylko nie         

w takim wymiarze, bo dołożenie sobie, a odjęcie przewodniczącemu praktycznie 

30% to Przewodniczący uważa za lekką przesadę i nie poczuwa się do tego, żeby 

pracował o 30% gorzej od poprzedniego przewodniczącego. Przewodniczący nie 

może się zgodzić z wysokością tej obniżki i zaproponował, żeby dieta 

zryczałtowana przewodniczącego wynosiła 40% kwoty bazowej, jest to obniżka      

o 259 zł. i dieta wynosiłaby wtedy 1036 zł. 

 

Ogłoszono 10 min. przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Radna Maria Smolarek została upoważniona przez radnych do przedstawienia 

wspólnego zdania i powiedziała, że radni nie obniżyli przewodniczącemu 30% 

tylko 15% kwoty bazowej. Następnie przedstawiła propozycje radnych 

poszczególnych kwot diet: 

Przewodniczący Rady Gminy 40% kwoty bazowej 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 15% kwoty bazowej 

Przewodniczący Komisji 14% kwoty bazowej 

Pozostali radni 12% kwoty bazowej. 
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Następnie podana propozycja została poddana po głosowanie i przyjęta 

jednomyślnie. Głosowało 14 radnych. 

Sekretarz Gminy odczytał projekt Uchwały Nr III/8/2006 w sprawie ustalenia 

wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych. Projekt został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie. Głosowało 14 radnych. 

 

b) ustalenia wynagrodzenia dla wójta 

Sekretarz Gminy powiedział, że na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 

Rada Gminy ustala wynagrodzenie wójta. Wynagrodzenie to kształtuje się na 

poziomie określonym w rozporządzeniu Rady Ministrów. Wynagrodzenie 

zasadnicze wójta w gminie do 15.00 mieszkańców wynosi minimum 3.450 zł.,        

a maksimum 4.630 zł., dodatek funkcyjny wynosi minimum 1.080 zł, a maksimum 

1.550 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z propozycjami wynagrodzenia 

wójta jakie zostały przedstawione na poszczególnych komisjach. 

Następnie przystąpiono do głosowania poszczególnych wniosków.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podniesieniem wynagrodzenia 

zasadniczego z kwoty 3.450 do 3.800 tak jak proponuje Komisja Oświaty. 

Za daną propozycją było 6 radnych, przeciw było 8 radnych. Głosowało 14 

radnych. Wniosek Komisji Oświaty upadł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podniesieniem wynagrodzenia 

zasadniczego z kwoty 3.450 do 3.500 zł. 

Za daną propozycją było 8 radnych, przeciw było 3 radnych i 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. Głosowało 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podniesieniem dodatku 

funkcyjnego z kwoty 1.080 do 1.200 zł. tak jak proponuje Komisja Oświaty. 

Za daną propozycją było 6 radnych, przeciw było 8 radnych. Głosowało 14 

radnych. Wniosek Komisji Oświaty upadł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podniesieniem dodatku 

funkcyjnego z kwoty 1.080 do 1.100 zł. 

Za daną propozycją było 8 radnych, przeciw było 6 radnych. Głosowało 14 

radnych. 

Następnie Sekretarz Gminy przeczytał projekt uchwały Nr III/9/2006 w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia wójta. Projekt został poddany pod głosowanie, za 

przyjęciem uchwały było 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Głosowało 

14 radnych. 

 

c) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów) 

Radni zaproponowali, aby dieta sołtysów za uczestnictwo w sesjach i naradach 

stanowiła 5% kwoty bazowej. Propozycja została poddana pod głosowanie              

i przyjęta jednomyślnie. Głosowało 14 radnych. 
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Sekretarz Gminy odczytał projekt Uchwały Nr III/10/2006 w sprawie ustalenia 

wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych (sołtysów). Następnie projekt poddany został pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie. Głosowało 14 radnych. 

 

d) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Wierzchlas i jej organów na 

rok 2007 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że każdy z radnych otrzymał plan 

pracy Rady Gminy na 2007 rok natomiast poszczególne komisje na swoich 

posiedzeniach opracowały plan pracy swojej komisji.  

Nie było żadnych pytań ani uwag, w związku z tym Sekretarz Gminy odczytał 

projekt uchwały Nr III/11/2006 w danej sprawie. Uchwała została poddana pod 

głosowanie i przyjęta jednomyślnie. Głosowało 14 radnych. 

 

Ogłoszono przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

e) ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za 

pracę oraz zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym                       

w oświatowych jednostkach organizacyjnych na terenie Gminy 

Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia      i nagród. 

Sekretarz Gminy powiedział, że zgodnie z Kartą Nauczyciela Rada Gminy co 

roku uchwala regulamin wynagradzania nauczycieli. Następuje to w drodze 

porozumienia, konsultacji ze Związkami Zawodowymi reprezentującymi 

środowisko nauczycielskie. Projekt uchwały był omawiany na Komisji Oświaty, 

nie wniesiono żadnych uwag do tego regulaminu. 

Przewodniczący Rady Gminy miał pytanie do załącznika nr 6 – Regulamin 

przyznawania nagród dla nauczycieli, Przewodniczący zapytał dlaczego nagrodę 

Wójta może otrzymać tylko dyrektor, bo z tego co przewodniczący wie w innych 

placówkach i w innych gminach również nauczyciele mogą otrzymać nagrodę 

wójta bądź burmistrza, a w naszej gminie tylko nagroda jest dla dyrektora. 

Przewodniczący powiedział, że szkoły mogłyby pozyskać dodatkowe środki przez 

organizowanie różnego rodzaju imprez, m.in. Sylwestra, bo oprócz szkoły             

w Wierzchlesie to w żadnej innej placówce taka impreza się nie odbywa. 

Wójt powiedział, że dyrektor otrzymuje nagrodę od wójta, natomiast nauczyciele 

otrzymują nagrodę od dyrektora. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że środki na nagrody w ramach specjalnego 

funduszu nagród nauczycieli w wysokości 1% planowanych środków na 

wynagrodzenie osobowe nauczycieli pozostają w dyspozycji dyrektora placówki tj. 

0,8 % kwoty oraz w dyspozycji Wójta Gminy tj. 0,2%. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeśli radni uważają, że nie mają 

wiedzy na tyle, żeby  w tym „majstrować” to zostawmy to na ten rok, ale mamy 

cały rok następny i Przewodniczący poprosił Komisję Oświaty, żeby się tym 

tematem zajęła dogłębnie, z Panią Skarbnik niech Komisja będzie w stałej 
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konsultacji i Przewodniczącemu wydaje się, że docenianie wybitnych jednostek 

jest rzeczą motywującą. 

Radny Jan Sarowski miał pytanie dotyczące załącznika nr 5, radnemu chodziło     

o godziny doraźne dla nauczycieli. Radny powiedział, że do tej pory płaciło się tak, 

że gdy ktoś był chory z nauczycieli to wtedy nauczyciel który szedł na zastępstwo 

miał za to godzinę płatną. Druga sprawa dotyczyła nauczycieli, którzy wyjeżdżają 

na bezpłatne szkolenia. Radny powiedział, że jak nauczyciele wyjeżdżają to zostają 

im godziny i nie ma kto iść uczyć tych dzieci. Radny powiedział, że wydaje mu się, 

że te godziny brane za nauczycieli, którzy jadą na szkolenia powinny być płatne,     

a tak w tej chwili nie jest. 

Radna Bożena Przybyła powiedziała, że kiedy mamy do czynienia z dłuższym 

zwolnieniem nauczyciela, wtedy idzie inny nauczyciel na zastępstwo np. na dwa 

miesiące i cały czas dostaje połowę tego wynagrodzenia, a radnej wydaje się, że ten 

nauczyciel tak samo sumiennie pracuje, bo też chce nauczyć te dzieci. Radnej 

wydaje się, że powinno być wynagrodzenie stuprocentowe za godziny, które są     

w zastępstwie. 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że dłuższe zwolnienie lekarskie powoduje 

to, że dawny przepis w Kracie Nauczyciela mówi o tym, że powyżej trzech dni 

zwolnienia lekarskiego, dyrektor szkoły musi zmienić przydział czynności, a to     

w obecnej sytuacji powoduje to, że to jest strasznie uciążliwa sprawa i trudna do 

przeprowadzenia, a taka jest procedura. Radny dodał, że godziny nadliczbowe 

powinny być płatne w ramach 50% bądź 100%. 

Sekretarz Gminy odczytał projekt Uchwały Nr III/12/2007 w danej sprawie. 

Uchwała została poddana pod głosowanie, za przyjęciem uchwały było 13 radnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. Głosowało 14 radnych. 

 

f) miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości: Wierzchlas, Kraszkowice, Mierzyce – obszar zwarty 

pomiędzy: drogą gminną (działka nr 1326) – granicą 

administracyjną wsi – rzeką Warta – wschodnią granicą działek 

nr: 1319/1, 1301/1, oraz Łaszew Rządowy – działki nr: 263 (część), 

264, 267/3, 267/4, 267/5, 267/6 267/7, 267/8, 267/9, 529/1 (część). 

Radna Bożena Przybyła zapytała, kiedy będzie zrobiony plan zagospodarowania 

dla następnych wsi? 

Pan Władysław Horubski powiedział, że jeśli chodzi o następne wsie to               

w miesiącu styczniu Pan Horubski przekaże część wsi do opiniowania                     

i uzgodnienia, chodzi o miejscowości Przycłapy, Mierzyce, Łaszew Rządowy, 

Jajczaki, Strugi – te plany już są prawie gotowe i wkrótce Pan Horubski je 

przywiezie. Dodał, że jest jeszcze jeden drobny problem jeśli chodzi o Kochlew                  

i Krzeczów, trzeba jeszcze kawałek planu uzupełnić, bo brakuje tam mapy. Pan 

Horubski powiedział, że myśli, że w pierwszym kwartale pozostałe miejscowości 

będą, na pewno Ogroble, Toporów, Kamion, te miejscowości, które nie mają 

problemów, będą na początku lutego przekazane do opiniowania i uzgodnienia. 

Natomiast Krzeczów i Kochlew to Pan Horubski myśli, że będzie na początku 

marca. 
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Pan Horubski dodał, że jeśli chodzi o wymogi Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi to 

ma on trochę inne podejście niż inne urzędy, bo Pan Horubski ma opracowania        

i robi dla województwa opolskiego, dolnośląskiego, wielkopolskiego i Urząd 

Wojewódzki w Łodzi trochę się różni podejściem min. do tekstów uchwał, ma inne 

wymogi i trzeba się z tym pogodzić. W każdym województwie trzeba robić trochę 

inaczej mimo, że jest jedna ustawa, jedne przepisy, a wymagania są niestety inne, 

każdy Urząd na co innego zwraca uwagę. Projektant poinformował, że trwają prace 

nad nową ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, obligatoryjnie 

ma wejść w życie tzw. renta planistyczna, bo do tej pory w zasadzie w większości 

gmin nie stosuje się tej renty planistycznej, nie pobiera się opłat za przekształcenia 

gruntów na cele nierolnicze. Dodał, że mają być jeszcze zmiany jeśli chodzi           

o uzgadnianie, że nie będą mogły instytucje jak np. Konserwator Zabytków 

„wymyślać” sobie stref ochronnych, gdzie właściciel z tego tytułu może ponieść 

jakieś szkody, będzie musiał wykonywać wszelkie prace inwestycyjne zgodnie       

z narzucona wolą przez Konserwatora. 

Pani Magdalena Tronina odczytała projekt Uchwały Nr III/13/2006 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Wierzchlas. Następnie 

poddano uchwałę pod głosowanie i przyjęto jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

Pani Magdalena Tronina odczytała projekt Uchwały Nr III/14/2006 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kraszkowice. Następnie 

poddano uchwałę pod głosowanie i przyjęto jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

Pani Magdalena Tronina odczytała projekt Uchwały Nr III/15/2006 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Mierzyce (część). 

Następnie poddano uchwałę pod głosowanie i przyjęto jednomyślnie.                    

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

Pani Magdalena Tronina odczytała projekt Uchwały Nr III/16/2006 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Łaszew Rządowy 

(część). Następnie poddano uchwałę pod głosowanie i przyjęto jednomyślnie.        

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 6 

Wyrażenie opinii w sprawie dotyczącej rurociągu wody pitnej we wsi 

Kochlew. 

Pani Sabina Dura powiedziała, że w 2002 roku działkowicze z Kochlewa zwrócili 

się do Urzędu Gminy o wybudowanie wodociągu na ich działkach, to będzie około 

500 m. W poprzedniej kadencji temat na sesji w dniu 10 marca 2006 r. został 

podjęty i Rada Gminy postanowiła, aby ten temat odłożyć do przyszłego roku, gdy 

będzie planowany nowy budżet. Gmina jako dostawca wody zgodnie z ustawą        

o zaopatrzeniu ludności w wodę jest zobowiązana doprowadzić im wodę i dlatego 

Pani Sabina Dura wystąpiła w tym roku przy planowaniu nowego budżetu              

o wyrażenie zgody, żeby ten wodociąg im wykonać. Koszt danego zadania 

systemem gospodarczym wyniósłby około 18 – 20 tys.zł. Trzeba jeszcze sprawdzić 

grunt i podjąć decyzję czy nie pójdzie w całości wąż, ponieważ jest to blisko rzeki, 
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ale o tym zadecyduje projektant. Pani Sabina Dura powiedziała, że jeżeli to będzie 

robione sposobem gospodarczym, a nie w ramach inwestycji to konserwatorzy to 

będą robić w ramach pracy i trzeba jeszcze wynająć koparkę i zakupić materiał. 

Pani Sabina Dura wystąpiła z wnioskiem, jeżeli znalazły by się jakieś środki to 

dołożyć z budżetu gminy na to zadanie. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że poprzednia Rada tego nie uchwaliła 

dlatego, że to są działki rekreacyjne i nie jest to całoroczne zapotrzebowanie, oraz 

zainteresowanie tych ludzi też nie było takie wielkie wtedy i dlatego ta sprawa nie 

została uchwalona. Przewodniczący dodał, że teraz ci ludzie są tym zainteresowani 

i wykonają projekt i matrycę, natomiast poprzednio takiej oferty z ich strony nie 

było. Przewodniczący zapytał Panią Sabinę Dura co planuje w przyszłym roku na 

wodociągach i na hydroforniach, czy jesteśmy w stanie z opłat za wodę to wykonać 

i czy nie będzie się za tym wiązał wzrost opłaty za wodę. 

Pani Sabina Dura odpowiedziała, że jeżeliby zużycie wody było podobne jak       

w latach ubiegłych, to wzrostu opłat za wodę nie powinno być, ale już po 

tegorocznych dochodach Pani Sabina Dura zauważyła, że ludzie  zaczynają 

oszczędzać i jest już około 30.000 zł. mniej wpływów. Dodała, że nie planuje 

generalnych remontów, tylko te bieżące, a jeżeli coś zaplanujemy i będziemy 

chcieli zrealizować to wiadomo, że powinniśmy podnieść odrazu cenę jednego m
3
. 

Dodała, że ustawa zobowiązuje nas do założenia wodociągu. Pani Sabina Dura 

poinformowała także, że nieraz wczasowicze, działkowicze zużywają więcej wody 

jak zwykli nasi odbiorcy. Powiedziała, że jeżeli będzie możliwe to dołożyć             

z budżetu do tego zadania 5-7 tys., a jeżeli nie to trzeba to wykonać z opłat za wodę 

i wtedy będą tylko naprawiane awarie i nic więcej. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeśli trzeba przeznaczyć pieniądze   

z budżetu to jest to uwaga do radnych, gdy będą  na komisjach opracowywać 

budżet, żeby to zagospodarować. 

Radny Marek Leszczyk powiedział, że trzeba docenić dobrą wolę tych ludzi, 

którzy zgodzili się zapłacić za ten projekt, tam jest około 14 działek. Radny dodał, 

że wczasowicze korzystają od maja do października, także będą płacić za tą wodę,   

i to częściowo też się zwróci. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że myśli, że radni zapisali sobie tą 

uwagę i gdy przyjdzie czas budżetu to trzeba będzie o tym pamiętać. 

 

Punkt 7 

Wyrażenie opinii w sprawie przedłużenia umowy użyczenia pomieszczeń 

rehabilitacji w Ośrodku Zdrowia w Mierzycach. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał życzenia dla radnych na Nowy Rok od 

Pani dr Krystyny Miśkiewicz i poinformował, że Pani dr Miśkiewicz powiedziała, 

że przedstawi szczegółową informację na temat ilości rehabilitacji w tym roku po 

zakończeniu tego roku. Przewodniczący powiedział, że chciałby razem                    

z pozostałymi radnymi, aby zobligować lekarzy z naszych terenów, żeby na koniec 

roku przedstawili nam też wykaz ile było skierowań na rehabilitacje bo wtedy 

będzie można porównywać pewne rzeczy. Przewodniczący poprosił Wójta, aby 

przedstawił ten temat lekarzom na naszym terenie w formie pisemnej bądź ustnej, 
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żeby również nam na koniec roku dali wykaz skierowań na rehabilitację. Dodał, że 

chciałby, żeby ta rehabilitacja służyła chorym z naszego terenu. 

Radna Anna Olejnik powiedziała, że w roku 2006 kontrakt był na 10 tys. 

punktów i wystarczył on do maja, czyli resztę pieniędzy na funkcjonowanie tej 

rehabilitacji zakład musiał wygospodarować ze swoich środków, radna nadmieniła, 

że w skład tych punktów wchodzą pieniądze czyli to się odnosi praktycznie             

w złotówkach, dodała, że to odnosi się do zatrudnienia rehabilitantki, do pokrycia 

prądu, sprzętu, który się zużywa, czyli elektrody. Radna powiedziała, że w tym 

roku kontrakt jest trochę większy, ale Fundusz Narodowy zobligował do 

zakupienia sprzętu, który jest konieczny, aby ta rehabilitacja funkcjonowała.  

Wszyscy pacjenci z poza terenu działalności Ośrodka Zdrowia w Mierzycach na 

terenie gminy Wierzchlas byli przyjęci, nikomu nie odmówiono korzystania           

z rehabilitacji. Tych pacjentów z terenu naszej gminy było niewielu dlatego, że 

lekarze nie kierują do Mierzyc na rehabilitację, a nie wiadomo z jakich przyczyn, 

natomiast, żeby pacjent mógł skorzystać z rehabilitacji musi mieć skierowanie od 

lekarza. Sprawozdanie szczegółowe będzie dostarczone w styczniu. 

Radna Bożena Przybyła zapytała, czy są możliwości korzystania prywatnie          

z rehabilitacji, płacąc za zabiegi? 

Radna Anna Olejnik powiedziała, że to jest sprawa dyrektora i rehabilitantki, ale 

radna myśli, że nie było to praktykowane do tej pory, ale jeśli byłoby takie 

zainteresowanie to czemu nie. 

Radna Barbara Puczkowska odniosła się do tego, że nie są kierowanie pacjenci, 

radna nie zgadza się z tym i powiedziała, że z ośrodka w Kraszkowicach pacjenci 

są kierowani na rehabilitację i poprosiła o rozreklamowanie gabinetu 

rehabilitacyjnego bo w Kraszkowicach nie było żadnej informacji na temat tego 

gabinetu, godziny, zabiegi. Radna uważa, że większość nie jest zorientowana, że 

taki gabinet istnieje i można z tego korzystać. 

Radna Maria Smolarek jako przedstawiciel naszej Rady Gminy w Radzie 

Społecznej szpitala powiedziała, że w Wieluniu w szpitalu powstaje oddział 

rehabilitacyjny z prawdziwego zdarzenia i to oddział dziennego pobytu, także 

radna myśli, że wszyscy będą mogli skorzystać. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli punkty przydziałowe kończą 

się w miesiącu maju to wtedy trzeba poinformować, że za odpłatnością można 

korzystać cały rok i przewodniczący prosił, aby taką uwagę przekazać pani doktor, 

że jest takie zapotrzebowanie, że jest taka wola Rady, żeby było to za odpłatnością, 

ale dostępne cały czas. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy Rada wyraża opinię w sprawie umowy 

użyczenia pomieszczeń na rehabilitacje? 

Rada Gminy wyraziła pozytywną opinię. 

 

Punkt 8 

Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

 

Radna Ilona Kucharczyk złożyła wniosek, aby znieść limit na telefony używane 

przez dyrektorów szkół i przedszkoli, ponieważ obecnie jest kwota 60 zł. w tym są 
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opłaty abonamentowe i 30 zł. jest tylko na rozmowy. W momencie kiedy dyrektor 

dzwoni do Łodzi, gdy załatwia jakieś sprawy kwoty są bardzo niskie i musi 

dopłacać z własnej kieszeni. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że zwiększenie limitu jest jak 

najbardziej zasadne. 

Wójt powiedział, że to jest rzecz praktykowana od wielu lat, wtedy kiedy 

abonament był z TP S.A. i TZG, to jest 69 zł. i decyzją Zarządu było tak, że dokąd 

się dyrektor mieścił do tej wartości to tyle płaciliśmy. Natomiast jeżeli określona 

kwota była przekroczona to uzupełniano ją z prywatnej kieszeni. Tutaj jest wniosek 

konkretny, żeby znieść limit, a Rada musi ustalić co zrobi. 

Przewodniczący Rady Gminy uważa, że większość będzie za tym aby zwiększyć 

limit, a nie całkowicie go znieść. 

Radny Józef Krzeszowski zaproponował, aby co kwartał czy jakiś inny okres 

informowano Radę na jaką kwotę szkoła wykorzystuje limit, bo wtedy to będzie 

bardziej wiarygodne. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeśli radni do tej propozycji się 

przychylają, aby zwiększyć limit to Przewodniczący powiedział, aby pamiętali, 

żeby co jakiś czas na komisjach prosić dyrektorów i omawiać tą sprawę. 

 

Radny Paweł Pakuła powiedział odnośnie rowu od strony boiska, Państwo 

Mostowie i Stanek prosili, aby przekopać rów, który tam się znajduje, ponieważ na 

wiosnę może im zalać pomieszczenia w piwnicy. Druga sprawa dotyczyła dziury 

obok przystanku w Łaszewie, radny powiedział, że nie ma odpowiedzi do 

dzisiejszego dnia i nie załatano tej dziury. Trzecia sprawa dotyczyła założenia lamp 

w Łaszewie do mieszkania Państwa Suchanek. 

Wójt odpowiedział, że rów spróbujemy wykopać, natomiast odnośnie dziury wójt 

powiedział, że interpelacja została przekazana Panu Burzyńskiemu, ale chyba 

będziemy się musieli uzbroić w cierpliwość ponieważ, drogi powiatowe będą 

„łatane” wiosną, a wójt przypuszcza, że specjalnie nie będą chcieli przyjeżdżać. 

Jeśli chodzi o założenie lamp to wójt odpowiedział, że trzeba zrobić takie większe 

zestawienie, Rada się tym zajmie i będziemy to sukcesywnie realizować przez całą 

kadencję. 

 

Wójt zwrócił się do Rady z prośbą, z koncepcją zrobienia drogi rolniczej. 

Powiedział, że do końca marca w Urzędzie Marszałkowskim składa się wnioski na 

drogi rolnicze, to są inwestycje z dotacjami. Dotacje te są uzależnione od ilości 

gmin, ilości inwestycji na terenie Województwa Łódzkiego i zawsze jest jakaś pula 

pieniędzy do podziału. Wójt miał propozycje, aby zrobić drogę Mierzyce – Przycok 

– Opatów to jest odcinek 2,5 km. Wójt dodał, że gdyby Rada dzisiaj wyraziła 

pozytywne zdanie to zlecono by projektowanie, bo pozostały tylko 3 miesiące na 

dostarczenie dokumentów do Łodzi. Powiedział również, że można by to zadanie 

podzielić na dwa etapy.  

Wniosek wójta został poddany pod głosowanie i Rada jednomyślnie wyraziła 

zgodę na daną inwestycję. 
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Radny Józef Krzeszowski zgłosił wniosek, aby oczyścić wylot kolektora na        

ul. Południowej w Wierzchlesie, ponieważ jest tam zarośnięte. Druga sprawa 

dotyczyła drogi na ul. Ogrodowej w Wierzchlesie. Radny zaproponował, aby 

założyć tam kostkę i zrobić deptak z zakazem przejazdu. 

Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o ul. Południową to nawiąże kontakt z Panem 

Burzyńskim, w jaki sposób wykonać tą sprawę. Natomiast jeśli chodzi                    

o ul. Ogrodową to wójt musi na zebraniu wiejskim przedstawić mieszkańcom taką 

koncepcję i jeżeli oni wyrażą zgodę, żeby zrobić ścieżkę i zablokować przejazd to 

wtedy można taką decyzje podjąć. Wójt dodał, że wcześniej czynił starania w tej 

sprawie, chciał dać działkę na zamianę, aby zrobić tutaj drogę z prawdziwego 

zdarzenia szeroką z jakimś deptakiem czy trawnikiem, ale nie dało się porozumieć 

z właścicielem roli i pozostało tak jak jest. 

 

Radny Paweł Pakuła miał prośbę w imieniu ks. Proboszcza, powiedział, że 

naprzeciwko kościoła jest słup z lampą i ksiądz prosił czy dałoby radę, żeby ta 

lampa się świeciła całą noc, ponieważ oświetla ona cały kościół, który jest 

kościołem zabytkowym. 

Wójt powiedział, że były takie wnioski w poprzedniej kadencji, Wierzchlas chciał, 

aby zainstalować oświetlenie kościoła i Rada nie wyraziła zgody. Wójt myśli, że 

trzeba być nadal konsekwentnym, dodał, że były robione symulacje kosztów           

i około 20.000 zł. kosztowało by samo utrzymanie oświetlenia wszystkich sześciu 

kościołów. Natomiast przesterowanie oświetlenia, żeby jedna lampa świeciła całą 

noc to jest to technicznie niemożliwe dlatego, że wszystkie lampy są na jednym 

przewodzie. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nie widzi problemu, żeby to było tak 

oświetlone jak w Mierzycach, są to takie małe reflektorki i to chyba nie jest wielki 

wydatek i Przewodniczący nie widzi problemu, żeby inne parafie zrobiły podobnie, 

ale to musi być inicjatywa księdza i Rady Parafialnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Sołtysom i życzył im wszelkiej 

pomyślności w Nowym Roku, a przede wszystkim ponownych skutecznych 

wyborów oraz dobrej współpracy z radnymi oraz wójtem. 

 

Następnie radni wyjechali w teren, aby zapoznać się ze stanem technicznym 

placówek oświatowych w Strugach, w Łaszewie oraz w Toporowie. 

  

 

 


